

Referat af møde i ”kfs-gruppen” mandag den 20.8. kl. 16:00 – ca. kl. 18:00, afholdt i vores lokaler i beboerhuset.

Deltagere: Ruth P., Karin S., Jan P, Sia B, Sven Erik B., John P. og Dan S.

Afbud:

Vi har modtaget mail fra Bent C. om at ændres mødetidspunkterne vil han også kunne deltage i vores møder.

Følgende dagsorden:

1. Puljeansøgning 2 stk.
2. Høringssvar vedr. Restaurationsforskrifter jf. referat den 20.6. ad. 4
3. Høringssvar vedr. Integrationspolitik 2019 – 2022 udsendt den 17.8.
4. Forslag til ændrede principper for pulje uddeling. (hvis vi kan nå det)
5. Meddelelser:
6. Nyt fra undergrupper
7. Bibliotek i Kuglegården. Det ser ud til at slaget er tabt i første omgang.
8. Kommende mødedatoer
9. Eventuelt.

1. Puljeansøgninger 2 stk.:

” **Gadekunst i Prinsessegade**” hvor der ansøges om kr.16.000,00. KFS-gruppen vurderer at projektet er et spændende indslag i gadebilledet og med baggrund i ansøgerens tidligere værker som bl.a. kan ses på Facebook og på plankeværker på Christianshavn, anbefaler gruppen at støtte projektet med kr.5000,00 da vi ønsker at sprede Lokaludvalgets midler og under forudsætning at der foreligge bilag på alt indkøb af materialer.

”**Sidste Omgang**” ”Supertanker” ansøger Lokaludvalget om et beløb kr. 30.000,00 til dækning af udgifter og der er yderligere ansøgt og bevilget tilsvarende beløb fra fonde og Københavns Scenekunstudvalg, tillige med entreindtægter. KFS- gruppen anbefaler at støtte med kr. 10,000,00 specifikt til leje af lokale (Eiffel Bar). Vi mener at projektet er lokalt forankret og dialogskabende, men ønsker at sprede Lokaludvalgets midler derfor dette beløb.

1. **Høringssvar vedr. Restaurationsforskrifter:** Vi havde her en drøftelse vedr. forhold på Christianshavn og Sven Erik mente at have fået mail vedr. udsættelse af høringssvar til efter Lokaludvalgsmøde den 29.8. Men jf. referatet fra sidste Lokaludvalgsmøde i juni have formanden formuleret høringssvar som stor set følger vores anbefalinger. (så ved vi ikke om det er indsendt). Men jf. sidste Lokaludvalgsmøde blev det besluttet at KFS-gruppen skulle skrive høringssvar og indsende inden det kommende Lokaludvalgsmøde, da fristen for indsendelse var den 14.8. altså før Lokaludvalgsmødet den 29.8. Så der er lidt kludder i referatet.
2. **Høringssvar vedr. Integrationspolitik** (stikord fra KFS-gruppen): KFS-gruppen skal sammen med gruppen Sundhed og Omsorg udarbejde stikord til høringssvar der skal drøftes på det kommende Lokaludvalgsmøde. Vores anbefaling som er følgende:

1. Vi mener overordnet at det er et positivt at vi udgør forskellige nationaliteter, da alle bidrager til bedre kulturelle og sproglige forståelse. Oplægget virker ensidig og problematiser mere om hvilke foranstaltninger der skal igangsættes o.s.v..
2. Jobmentorordningen jf. afsnittet vedr. ”*Flere skal ud på arbejdsmarkedet*” bør ikke kun gælde arbejdsmarkedet. Der bør også ved særlige behov tilknyttes en Børne-unge- og uddannelsesmentor, således at der er tilknyttet en personlig kontakt gennem hele ungdomsforløbet o.s.v..

3. Forslag til ændrede principper for pulje uddeling. Vi vil anbefale at punktet kommer på dagsordenen til drøftelse og beslutning og at gruppens forslag efter ændringsforslag og vedtagelse indarbejdes i CLUs principper for uddeling af puljemidler: CLU ønsker at styrke mangfoldigheden på Christianshavn og yder derfor kun undtagelsesvis støtte til aktiviteter der tidligere har modtaget støtte fra CLU. Da CLU kun har begrænsede midler, kan man ikke forvente at få det fulde ansøgte beløb, da CLU ønsker at sprede udvalgets midler til så mange aktiviteter på Christianshavns som muligt. Herudover støtter CLU udelukkende ansøgninger til aktiviteter på Christianshavn. Da det er begrænsede midler CLU råder over, kan der normalt kun ansøges om støtte op til kr. 15.000,00 da vi ønsker at så mange initiativer på Christianshavn som muligt kan tilgodeses.

4. Meddelelser: Sven Erik meddelte at der efter vores sidste møde og efter beslutning i CLU var kommet henvendelse om en ændring i gruppen vedr. Afrikansk Dans. Gruppen der skulle optræde kunne ikke få visum, i stedet havde ansøgeren fundet en anden gruppe der kunne træde til i stedet. Konceptet forblev det samme, så derfor blev det fastholdt at yde det vedtagne beløb.

Vi drøftede det netop afholdte 400-års jubilæum. Meget stor ros til jubilæumsudvalget og alle øvrige hjælpere. Der var stor ros til alle arrangementerne. Der havde været et par svipsere, bl. a. sejlads i havnen med for få både. Men Georg Stage var meget flot besøgt. Enkelte debatholdes oplæg og musik arrangementer druknede desværre i larm fra andre aktiviteter.

Jan meddelte at han grundet nyt arbejde, nok vil vær en del fraværende fra udvalget et pænt stykke tid. Det samme gælder til Lokaludvalgmøderne, som han også vil give besked på næste onsdag. Ruth er første suppleant og overtager posten.

5. Nyt fra undergrupper: intet hertil.

6. Bibliotek i Kuglegården: Der var lagt op til at biblioteket evt. kunne flytte ind i lokaler i Kuglegården sammen med Fotografiskska. Men i en netop udsendt Dagsorden fra Kultur og Fritidsudvalget til deres møde torsdag fremgår det at Fotografiskska vil have lokalerne alene. Aktuel er så Papirøen igen, som det også fremgår af dagsordenen, hvor man vil forsøge at finde egnede lokaliteter. *Det er derfor vigtigt at der kommer et punkt på dagsordenen hvor der gives en orientering, tillige med at der gøres status på om der er et aktivt udvalg der arbejder med sagen og evt. supplerer af medlemmer i udvalget.*

7. Kommende mødedatoer, som er følgende:

Mandag den 17.9.	kl. 17:00
Mandag den 22.10	kl. 17:00
Mandag den 19.11.	kl. 17:00
Mandag den 10.12.	kl. 17:00

8. Eventuelt: intet

Mødet afsluttet kl. 17:30

For referat: Sven Erik Brockdorff